
Bærums smaabrukerlag
beslutter enst. at kjope Tyssland til handelssted og bolig for

en smaabrukerlærer.
Bærums smaabrukerlag fortset-

te søndeg Sl ds. sin generalfor-
samling under ledelse cv formen-
den hr. E. Kleve, som ønskaj de
mange fremmedte velkommen.

Formenden refererte fre gene-
ralforsamlingen 22 febr. og fre
styremøte 29 s. m, kvor der bl. a.
blev nedsat et utvelg best. av gart-
ner Kleve, skomaker Hansen og
selsmester Paulsen til et fremkom-
me med forslag til love. Ang.
kjøp cv Tyssland bemyndigedes i
samme styremøte Ødegaard, Kleve,
Dehl og K. B. Andersen til et un-
derhandle nermere med eieren.

Man gik derefterJover til dags-
orden. Første sak gjaldt

kjøp av Tyssland.
Formanden redegjorde for

saken. Hensigten med kjøpet var
at skaffe lokale for et samvirkelag og
bolig for en smaabiukoi lærer.
Han refererte i samme forbindelse
en skrivelse fre Klaveness bank,
som var villig til at laane laget
kr. 15 000 efter 6Vs % mot Iste
prioritet i Tyssland. IHendoms-
komiteen hadde ogsaa forhandlet
med Bærums sparebank ang. et
2den prioritets laan paa 20 900 kr.
efter de 15000, men noget endelig
svar hadde man endnu ikke kuonet
faa, da de endelige bestemmelser
m. h. til endossenter fønt meatte
vedtas av generalforsamlingen.
Komiteen hadde befaret eiendom-
men og faat den paa haaad til
25 ds. for 35*000 kr. Takstforret-
ning hadde ogsaa veret evholdt
ved leasmanden og herrerne bygm.
Topaas, meler Hans Ass og bygm.
Trulsrud. Takstsummen gik op i
11000 kr., hvorav paa hovedbyg-
ningen 22 000, uthusene e 000 og
jordeiendommen — ca. 25 maal —

7000 kr.
Elektriker Dahl hadde hen-

vendt sig til endel av medlemmeme
i kredsen og disse hadde erklært
sig villige til at stille sig som ga-
rantister, mot at hele smaabruker-
laget stod solidarisk bakom.

Formanden mente man
maatte være forberedt paa, at leget
det første aar maatte tilskyte en-
del rentepenger. Styret var enigo
om at indstille paa kjøp av Tyss-
land, forutsat at det ingen klausul
var mot at anvende det som han-
dehsted. vilde bli undersøkt
hos sorenskriveren.

For sin personlige del vilde han
si at prisen var fæl, men han turde

ikke ta ensveret for et la anled-
ningen gaa übenyttot, da man van-
skelig, ja kanske aldrig kunde faa
et saa heldig beliggende sted. At
indkjøpe en tomt og gaa igang med
at bygge, vilde bli en langt van-
skeligere affere, og en anden ting
var, at man da ikke hedde huset
og kande tilby smaaerukerlereren
og heller ikke komme igeng med
hendelen seesnert.

Ødegaard vi'de stille det
spørsmaal om der hvilte nogen
kleusul pea Tyssland. Han hadde
hørt et rygte om, et men ikke
kunde drive hendel der.

Det oplystes et noget seadent
ikke fiemgik cv skjetet.

Ødegeard: Med hensyn til
kjøp vil j--g si det samme som for-
manden, det er dyrt, men stedet
ligger g)dt for handel efter mit
begrep, og er nu utbedret saadan,
at jeg ikke tror det er nogen resiko
at kjøpe det. Jeg vil gjenta hvad
jeg sagde paa forr. generalforsam-
ling : Hovedbetingelsen for at an-
sette en smaabrukerlærer er at
skaffe ham' ho?, og det faar vi ved
et kjøpe Tyssland. Vi faar videre
handelssted og jordvei og dr kan
bli planteskole og lidt av hvert
deroppe. Det er ikke motiogen
at smaabiukerlaget absolut behø-
ver at bruke al jorden, man kaa
jo leie bort emdel.

Lindell ver enig i et prisen
var dyr, men vilde sperge hvad
som var billig i denne tid. Hen saa
lyst paa saken og mente et smaa-
brukerlaget hvis det skulde stille
sig noget i utsigt ebsolut burde
gee til kjep cv det sted. Hen
holdt paa den kooperative handel
og ntsigcerne for den ver god i
Vestre Bærum. Utviklingen gik i
den retning, et notop folk som
hørte hjemme i dette leg kom til
at bygge og bo deroppe. Hen
støttet kjøpet. Men samhold og
übrytelig samhold skulde der til.

Fru Ekeberg syntes ikke
prisoii var sae serlig stor, hvis
hesene var gode, hvilket hun trodde.
Jordprisen vilde neppe gaa nedover.
Han vilde ogsaa stille det spørs-
maal om der ikke ver nogen feste
heftelser.

Vi fortsetter referatet i næste
nr. Avstemningen foregik skriftlig.
Kjøpet blev enst. vedtat efter ko-
miteens forslag. lalt blev avgit
55 stemmer.

„Sandvikens Vel" og
Sandvikens regulering.

Den*, notis som indeholdtes i
nßudstikken u for 16 mars, og som
•r rettet mot mig, er av den be-

.skaffenhfct, at den ikke fortjener
noget svar.

Men da den anonyme smuds-
kaster muligens kan være identisk
med en av dem som an-
svaret for sakens behandling paa
generalforsamlingen i -Sandvikens

Vel u den 10 ds. skei jeg te frem
de saklige grunde, som jeg mener
man er nødt til at ta hensyn til,
nåar man skal bedømme værdien
av den rosolution som er fattet.

Paa indkaldelsen til generalfor-
samliogen stod der ikke et ord om
at spørsmaalet Sandvikens regule-
ring skulde komme op til behand-
ling.

Jeg har forgjeves søkt at fea
tak i et eksemplar av lovene for
-.•andvikensVel". Jeg vilde gjerne

ba gjort mig bekjendt med, om
det er i overensstemmelse med
lovene, at man kan opta en sak
av den betydning til behandling
paa en generalforsamling, uten at
dette er bekjendtgjort for medlem-
meme paa forhaand. Men da det
som sagt ikke har lykkedes mig
at faa tak i lovene, tør jegjntet
uttale om, hvorvidt der ved denne
anledning er gjort brudd paa lovene
eller ikke.

Men i ethvert tilfælde maa det
betegnes som en utilbørlighet at
gaa frem paa den maate, som blev
gjort. Og man han ikke frigjøre
sig fra den tanke, at det var en
overrumpling, som var tilsiglet.
Den lykkedes da ogsaa.

Spørsmaalet om den nye regu-
lering er behandlet først av regu-
leringskommisdonen og efterpaa
er bsslutning fattet i Bærums
kommunestyre. Nu skal da den
endelige avgjørelse træffes av de
høiere myndigheter.

Near det var hensigten at kom-
me bak paa sit eget kommunestyre
for at fee dett* s beslutning om-
styrtet cv høiere myndigheter, da
var dette en saa elvorlig sak, at
den burde veret bekjendtgjort.

Na da man ikke visste noget
om, at denne, sak skulde behandl es,
var en stor del av dem som hadde
hat inter esse av at delta i sakens
behandling ikke fremmødt, mens
der til gjengjeld var fremmedt en
hel del ungdom for at delta i den
efteifølgende fett med dans. Jeg
fornærm er vel ingen ved at uttale,
at en stor del cv disse ikke hadde
betingelse for et bedømme denne
saks rekkevidde paa staeende fot
efter den behendling den fik.

Sakens behandling begyndte
med et hr. Wedén læste op et
langt juridisk partfindlæg fra en
advokat, et indlæg som ver bestilt
av en enkelt ptivatmand for at
omstyrte kommunestyrets beslut-
ning og ødelegge seguleringen.
Efterpaa leste hr. Wedén op en
leng protestresolution som ver for-
fettet av «•> jeg vet ikke hvom.

Pee det grundlag gik saken til
votering, og resultatet herav var
git pee forheaad.

Jeg har fundet det nødvendig
at fremkomme med disse saklige
oplysninger for at de avgjerende
myndigheter skal kunne danne sig
en mening om, hvilken vegt den
vedtagne resolution bør tillegges.

Langset "/i-30.
0. J. R a a n a a s.

Fra Bærums riksmaals-
forenings formand.
Hr. roiaktør!
I anledning Deres referet fra

et saakaldt styremøte i Berums
riksmaalaforening mcc jeg be om
plads for følgende.

1) Jeg har ingen opfordring
feet hverken skriftlig eller mundt-
lig om at indkalde til styremøte.

2) Da riksmealsforbundet var
under omorganisation har jeg villet
avvente moddelelse derfrå for at
kunne forelægge for styret even-
tuelle forslag til omorganisation i
nøie forbindelse med forbandet.

3). Jeg hadde bestemt styre-
møte til lørdag den 27 mars men
ikke sendt ut indkaldelse giundet
et møte i Bergen, hvor dagen ikke
var fastsat.

4) Det i Deres blad refererte
brev var min paategning pae et
brev fre boktrykker Kanitz, hvori
han uten videre indkalder forman-
den til et styremøte uten at nevne
— hvorfor — og uten sakliste.

Jeg hadde da intet andet at
gjøre end at returnere brevet med
refererte paategaing til evsenderen
personlig — t.ltsaa ikke til styret.

Jeg har deltet meget i forenings-
arbeidet, men jeg har aldrig været
vidne til noget lignende. Jeg fra-
bad mig hvervet som formand og
mødte ikke paa valgmøtet, nåar

jeg allikevel blev valgt, skal jeg

utføre de mig pa*lagte pligter,
men forlanger ogsaa at faa behol-
de rettighoterne.

0. Herm. Haug.
*

Berums riksmaslsforenings sty-
re indkaldes herved til møte paa
„A.sker og Bærums Budstikket
kontor, Sandviken, lørdag den 27.
mare kl. 7.

Sakliste vil bli omsondt.
C. Herm. Haug,

formand.
*

Efter ovenst. synes det som hr.
Haug har været gjenstand for en
ikke kelt feir behandling.

Vi fik os forelagt saken slik, at
der fra et par endre styremedlem-
mers side ver rettet gjentegne hen-
vendelser til hr. Haug for at faa
ham til at sammenkalde styret.
Dot var ogsaa det -referent" gav ut-
tryk for i omhandlede notis, hvor
det bl a. het: -Efter at der fra
et par hold inden styret forgjeves
var rettet henvendelse til formen-
den om at sergo for at s»yret kom
i arbeide a

.

Da der altsaa ikke er rettet
nogen saadan henvendelse til for-
manden, hvilket vi mener skulde
været gjort forinden man gik til
direkte aktion, boklager vi at ha
git plads for referent* notis.

Vi overleter nu ordet til refe-
rent og de hold inden styret, som
har trakket denne sak frem.

Red.
é

Meddelelsen i forrige nr. er
rigtig. Referent.

Med dette kvartals
utgang

stanser bladet til de abonnenter,
som har mottat regning over skyl-
dig kontingent for 1919 og tidl.
og til det tidspunkt ikke kar betalt.

Samtidig vil vi rette en hen-
stUling til ebonnenterne saavidt
mulig at betale kontingenten for
hele aar et ad gangen. Det er mest
praktisk for begge parter.

Handelssamvirke.
Asker smaabruk og havebruks-

lag avholder mete paa Asker hotsl
søndeg 28de mers. Der vil bli holdt
foredreg kl. 7 om handelssamvirke
og efterpaa vil* det bli anledning
til at drøfte dannelse av et sam-
virkelag i Asker. Alle som har
interesse av at danne et saadant
lag anmodes om et møte. Vi tror
at kunne uttale et saadant lag
vilde vere baade berettiget og
nyttig. Kom og hør og si din
mening. I. U.

Opmerksomheten
henledes paa besaren, som skal
avholdes til indtegt for skoleorgel
paa Jansløkken skole. En del av
smaepikerne ved skolen, har med
hjælp cv en damekomité der blev
velgt paa kredsmøtet ifjor, arbeidet
i hele vinter for et fee noget et
henge pee veggene til utlodningen
sin; nu håar;er de at interesserte
for skolen hjelper til med at fee
noget et sette paa bordene. At
de ikke blir skuffel, er vi forvisset
om. Gåver mottas med tak av
komiteen: fru Amalie Hanevold,
fm Helium, fru Teig og frk. Lassen-
Urdahl.

________

Bærums haandverkerforening.
Inden denne forening er der

stiftet en dameklub, hvis fersté
opgave tok sigte paa at skeffe for-
eningen en fane.

I medlemsmøte lørdag forelaa
tegniager til en fane i 2 utkast,
som en fane og som et banner,
utført cv dekorationsmaler David-
sen.

Utkastet til et banner vedtoge*.
Prisen dreier sig om ca. 2300

kroner.
I saken lov om bedriftsraad

vedtoges, at man henholder sig til
den beslutning som er foreslaat av
JJorges haandverkerforbund.

Bryllup
feiredes i Fredriksstad igaar mel-
lem frk. Lilly Gunther, Fre-
driksstad, og stud. 0. B. Ell ei-
sen, Grini, 0. Éærum.

Hvorfor
kan der ikke komme referat i
-Budstikken" fra kredsmøtene li
Asker, likesaagodt som ifråBærums-
skolerne f Har dere Askerfolk ikke
lest referetene fre elle de gjilde
kredsmøterne i Berum, og skam-
met dere lidt? Foredraget f. eks.
som blev holdt pae Lysaker skole
kunne vi hat godt av at ta til os
aogen hver. Og hvorfor kan ikke
kredsmetene fre Asker skole bli
avertert, likesaavef som de fra
Beram? Jo, Drengsrud skole
averterte; ere veie den for det!

Som det nu er aner en jo ikke
near møtet er og alle i kredsen
stemmeberettigede her da /vel
stemme der? Nu faar en jo bare
vite det gjennem barne, kanske
degen i forveien, kanske de glem-
mer si det i det keie, kanske kom-
mer de hjem ved 4—47» tiden og
melder om et møte skal vere kl. 7?
Far og mor staar ikke ferdige til-
et kunne fly evsted med engang
og resultatet blir, at de blir hjemme.
Ja, det her da hendt at selve til-
synet ikke faar besked før samme
dagl Hvordau blir saa resultatet?
Blir sneset fuldt paa møtet, ja,
saa er det stort, dusinet er vel
almindeligere! Og hvordan gaar
saa møtet for sig? Jo, efter oa.
en times venten mener forman-
den, det er ikke mere at vente efter
og bogynder at læse op en mager,
som regel meget mager protokol;
near den læses op da; det hender

jo sjelden noget fra det ene kreds-
møtet til det andet, saa gaar man
da til valg, noksaa letvindt, der er
jo ikke mango at velgo imeliem
og blir ca utenfor møtet foreslaat,
blir vedkommende gjerne enstem-
mig valgt. Ja, saa er man færdig,
der er ikke more. -Tak for idag u

f

og alt er færdig paa en halvtime.
Saa er det at iusle hjem igjen. Noget
referat f. eks. som fra sparekassen
ker har jeg aldrig hørt et ord om.
Saa magre møter er det vel ikke
rert at folk ikke bryr sig gae ofte
timen efter! Slik foregaar det
ialfald paa skolen jeg hører til,
gaar det anderledes for sig paa de
andre, vet jeg det ialfald ikke, i
Budstikken har de ikke været
nævnt. A. B. 0.

Asker herredsstyre
avholdt møte igaar i kommunelo-
kalet under ledelse av ordf. Blak-
stad. Fig. sater behandledes:

Kjop cv geerden Gui, som var
tilbudt kommunen med besetning,
redskeper og lesere for 170000 kr.
besluttedes efter en lengere debat
enst. evslaat.

Veibredden for den nye Dram-
mensvei mellem Nesbro og Be-
rumsdelet enbefeltes utvidet til
samme kjørebredde som i Bærum,
nemlig 7.5 m.

§ 5 i gamlehjemmets statuter
blev enst. forandret til at lyde:
Mot en betaling en gang for alle
av mindst 1000 kr. Ken med for-
mandskapets samtykke og efter
indstilling fra gamlehjemmets styre
an'a* personer, der er mindst 60
ear gamle o. s. v. som nu.

Veivogter Syver Bekken iad-
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anbafalar

! fille slags bygningsartikler, ■

sand, oement, taksten, drainsrør, forskalingsbord, kokolit-
pleter, spiker, pep, feierdører, ventiler, pipehatter, kum^aak,
ringeriksheller, dørvrider©, dynamit, perler, lunte, borstael,

bøtter, laaspr, kjettinger, hakker, spader, skafter m. m.
haves altid pae leger til rimelige priser.

Torvstr» paa lager.
braendtopv, egner sig utmerket til komfurer.
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Klaveness' Bank
Aktleselskap. ■«IhIMFMfttr.OBOI-a-

Filial Lysaker
(Apothekergaarden)

Kaeeetld 10-3
Fredag og Lsrdag 10—2 og 5—7
Telefon Stabæk 874

In ri eir ii ri- 6 mnd. opsigelse 5Vi procent.
inUSKUU. B pgreba nkvllkaar 5 -„-

NB. Vore indskytere pee sparebepkvilkeer kan disponere sit
tilgodehavende ved checks. Chekhefter 'utleveres gratis.
Vanlig forbehold om krav paa opsigelse.

*

Disponering ved ohecks nødvendiggjor ik k e at kontra-
boken opbevares i banken.

laver havegjadning
ogsaa Saar.

Under arbeidet for at ophjælpe landbrukets produktion er jo
kmnstgjødselen traadt mer og mer i forgrunden. Vi er saaledes bl. a.
aar efter aar vidne til, at saavel statens midlar som dens transport-
organer i første række anvendes til at fremme kunstgjødselforbruket.

Havebruket har derimot i meget ringere grad kunnet ara nytte
av kmnstgjødselen, uagtet det her kanske i endnm høiere grad end
i jordbruket er gjødselmangel som er begrænsende for produktion eg
trivsel. Meget faa av smaakaveeierne har nemlig kunnet kjøpe hele
sækker av de enkelte kunstgjødselslag og faa den blandet saadan som
det er nødvendig, for at faa den rette virkning av gjødshngen.

Norsk Hydro, hvis talrike funktionærer i aa>rækker har klaget
over, at kunstgjødselen ikke var praktisk tilgjængeiig for havedyrkers,
gik som bekjendt ifjor igang med blanding av kunstgjødselstoffe, saa-
ledes at disse i færdigblaudet form kunde kjøpes i smaat. Det viste
sig at effcerspørgselen blev rivende, og der maatte lages op henimot 4
gange saa meget som planlagt, tiltrods for at stolfet og pakningen paa
grund av krigsforholdene var mindre heldig, hvad strøbarhet og tran-
sport angaar. laar har disse ulemper kunnet bringes avveien, saaledes
at stoffet ikke alene har en likesaa god gjødselvirkniog som ifjor, men
ogsaa presenterer sig i den bedste form. Der har jo til og mød været
kunstnerkonkurranoe, for at tilveiebringe den smukkeste etiket.

Haven koster saa meget baade i form av penger, arbeide og be-
svær, at det er altfor meningsløst om den bare paa grund av nærings-
mangel ikke gir det rette utbytte og den forønskede glæde av stellet.
Nok mat eller nok næring er jo den første betmgelse for trivsel hos
alt som skal leve og vokse.

Norsk Hydros havegjødning forsælges laar i bokser paa 5 og 1U
kg. og vil i løpet av jvaaren bli at faa hos de fleste handlende i bran-
øhen. I hver æsfce finaes nedlagt, nøiagtig bruksanvisning, saaledes
at man ved at føige denne faar enhver vakst gjødslet i overensstem-
melse med de regler, som „Selskapet for havedyrkningens venner" ved
sine forsøk har fundst at være det bedste.


